
PROTOKÓŁ NR 42/2018 
 

z posiedzenia Komisji RM Nr 2 ds. Budżetu, które odbyło się dnia 18 września 2018 roku                  
o godzinie 1430 w sali nr 11 Urzędu Miejskiego w Mikołowie   
 

Obecnych 9 członków Komisji (na 9 ogółem).  
 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności, przyjęcie porządku obrad oraz 
protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  
2. Sprawy wniesione. 
3. Zaopiniowanie sprawozdania z przebiegu wykonania budżetu miasta Mikołów  
za I półrocze 2018 roku.  
4. Analiza realizacji wniosków Komisji. 
50. Wolne głosy i wnioski.  
 

Do pkt 1 
 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Jakubiec - otworzył posiedzenie, przywitał  
członków Komisji, zastępcę burmistrza Mateusza Handla, skarbnika miasta Danutę  
Jasińską-Gdaniec, naczelnika Wydziału Wymiaru Podatków i Opłat Lokalnych Jolantę Cynar 
oraz inspektora Wydziału Wymiaru Podatków i Opłat Lokalnych Bożenę Olszówkę. 
Stwierdził prawomocność oraz przedstawił porządek obrad.  
 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad.  
 

Za przyjęciem głosowało 8 członków Komisji, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.  
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 

Do przedstawionego protokołu Nr 41/2018 nie wniesiono żadnych uwag, ani zmian.  
 

Protokół Nr 41/2018 został przyjęty przez aklamację.  
 

Do pkt 2 
 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Jakubiec – kolejno przedstawił sprawy, które wpłynęły 
do Komisji.  
 

- Projekt uchwały nr 110/2018 w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok.  
 

Skarbnik miasta Danuta Jasińska-Gdaniec – omówiła temat. Poinformowała, że dokonuje 
się: zwiększenia planu dochodów o kwotę 205 857,00 zł, zwiększenia planu przychodów  
o kwotę 75 673,76 zł, zmniejszenia planu wydatków o kwotę 8 500,00 zł oraz zwiększenia 
planu wydatków o kwotę 290 030,76 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków 
finansowych w dziale:  
- 600 – Transport i łączność na kwotę 150 777,00 zł,  
- 700 – Gospodarka mieszkaniowa na kwotę 19 836,26 zł,  
- 750 – Administracja publiczna na kwotę 10 478,85 zł,  
- 801 – Oświata i wychowanie na kwotę 18 410,15 zł,  
- 851 – Ochrona zdrowia na kwotę 25 000,00 zł,  
- 852 – Pomoc społeczna na kwotę 50 528,50 zł,  
- 926 – Kultura fizyczna na kwotę 15 000,00 zł.  
 

Szczegółowo omówiła zaproponowane zmiany.  
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Wobec braku dyskusji przystąpiono do glosowania nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 

Za przyjęciem głosowało 6 członków Komisji, sprzeciwu nie było, wstrzymało się 2.  
Projekt uchwały nr 110/2018 większością głosów został zaopiniowany pozytywnie.   
 

- Projekt uchwały nr 111/2018 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 
na lata 2018-2028.  

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Jakubiec – omówił temat. Poinformował, że dokonuje 
się zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2028 w celu jej aktualizacji  
o zmiany wprowadzone w okresie międzysesyjnym, jak i o zmiany wprowadzone w drodze 
uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok w trakcie bieżącej sesji Rady Miejskiej 
Mikołowa.   
 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 

Za przyjęciem głosowało 6 członków Komisji, sprzeciwu nie było, wstrzymało się 2.  
Projekt uchwały nr 111/2018 większością głosów został zaopiniowany pozytywnie.  
 

- Projekt uchwały nr 106/2018 w sprawie określenia wysokości stawek podatku  
od nieruchomości na 2019 rok.  

 

Naczelnik Wydziału Wymiaru Podatków i Opłat Lokalnych Jolanta Cynar – zgłosiła 
autopoprawkę: w uzasadnieniu projektu uchwały w ostatnim akapicie kwotę  
1 519 840,00 zł należy zamienić na 835 411,31 zł. Omówiła temat i poinformowała,  
że zgodnie z art. 5 ust. 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych 
rada gminy w drodze uchwały określa wysokość stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących w danym roku podatkowym. W dniu 25 lipca 2018 roku Minister Finansów 
ogłosił górne granice stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na 2019 rok. Wyjaśniła, 
że zaproponowane w projekcie uchwały stawki są stawkami niższymi od stawek 
maksymalnych określonych przez Ministra Finansów. Proponowane do wprowadzenia  
na terenie gminy Mikołów wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2019 rok  
nie odbiegają wysokością od stawek obowiązujących w 2018 roku w innych miastach,  
czy gminach kraju. Przedstawiła materiały uzupełniające do projektu uchwały: porównanie 
stawek podatku za 2018 rok w gminach ościennych oraz prognozę finansową na 2019 rok  
po wprowadzeniu proponowanych stawek podatku od nieruchomości.  
 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do glosowania nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 

Za przyjęciem głosowało 5 członków Komisji, sprzeciwu nie było, wstrzymało się 3.  
Projekt uchwały nr 106/2018 większością głosów został zaopiniowany pozytywnie.  
 

- Projekt uchwały nr 112/2018 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Mikołowskiemu. 

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Jakubiec – omówił temat. Poinformował, że Centrum 
Zdrowia w Mikołowie zwróciło się do gminy Mikołów z prośbą o wsparcie finansowe  
przy zakupie sprzętu laparoskopowego, który umożliwi szpitalowi wdrożenie nowatorskiej 
metody usuwania macicy. Metoda ta jest mniej inwazyjna, co w efekcie zmniejsza cierpienie 
chorych kobiet. Mając na uwadze powyższe proponuje się wesprzeć finansowo szpital  
i udzielić wsparcia finansowego poprzez dotację celową w formie pomocy finansowej 
Powiatowi Mikołowskiemu w kwocie 25 000,00 zł.  
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Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 

Za przyjęciem głosowało 8 członków Komisji, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.  
Projekt uchwały nr 112/2018 jednogłośnie został zaopiniowany pozytywnie.  
 

- Projekt uchwały nr 114/2018 w sprawie uchylenia uchwały nr XLV/808/2018 Rady 
Miejskiej Mikołowa z dnia 28 sierpnia 2018 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Mikołowskiemu.  

 

Skarbnik miasta Danuta Jasińska-Gdaniec – omówiła temat. Poinformowała,  
że w związku z tym, iż komórka merytoryczna nie zabezpieczyła środków finansowych  
na realizację tego zadania konieczne jest podjęcie uchwały uchylającej udzielenie pomocy 
finansowej. Wyjaśniła, że po przesunięciu środków finansowych temat ponownie wróci  
do Rady Miejskiej Mikołowa.  
 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 

Za przyjęciem głosowało 9 członków Komisji, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.  
Projekt uchwały nr 114/2018 jednogłośnie został zaopiniowany pozytywnie.  
 

- Pismo Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Mikołowie  
dot. prośby o dofinansowanie zakupu samochodu dostawczo-osobowego wraz  
z wyposażeniem. 

 

Radny Krzysztof Rogalski – zaproponował wystąpić do Burmistrza Mikołowa  
z wnioskiem formalnym o zabezpieczenie kwoty 20 tys. złotych na zakup samochodu 
dostawczo-osobowego wraz z wyposażeniem dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Mikołowie.  
 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do glosowania nad przyjęciem ww. wniosku.  
 

Za przyjęciem głosowało 9 członków Komisji, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było.  
Powyższy wniosek jednogłośnie został zaopiniowany pozytywnie.  
 

- Pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego ZG Oddział w Mikołowie  
dot. wniosków do projektu budżetu miasta Mikołów na 2019 rok. 

 

Radny Michał Rupik – zaproponował wystąpić do Burmistrza Mikołowa z wnioskiem  
o przygotowanie symulacji finansowej uwzględniającej przedstawione postulaty.   
 

Powyższy wniosek został przyjęty przez aklamację.  
 

- Pismo mieszkańców ul. Dzwonkowej dot. wniosku o wykonanie inwestycji 
drogowej.  

 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Jakubiec – odniósł się do tego tematu.  
 

Wobec braku dyskusji Komisja przyj ęła treść ww. pisma do wiadomości.  
 

Do pkt 3 
 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Jakubiec – zaproponował przystąpić do zaopiniowania 
sprawozdania z przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2018 roku.  
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Poinformował, że do Komisji wpłynęła informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta 
Mikołowa i Instytucji Kultury wraz z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej za I półrocze 2018 roku.  
 

Wobec braku dyskusji zaproponował zaopiniować pozytywnie sprawozdanie z przebiegu 
wykonania budżetu miasta Mikołowa za I półrocze 2018 roku po stronie dochodów  
i wydatków w niżej wymienionych działach: 
 

- 750 – Administracja publiczna,  
- 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 
sądownictwa, 
- 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i innych jednostek nie posiadających 
osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem,  
- 757 – Obsługa długu publicznego,  
- 758 – Różne rozliczenia.  
 

Przystąpiono do glosowania nad przyjęciem ww. propozycji.  
 

Za przyjęciem głosowało 6 członków Komisji, sprzeciwu nie było, wstrzymało się 3.  
Powyższa propozycja została przyjęta większością głosów.  
 

Następnie zaproponował zaopiniować pozytywnie całe sprawozdanie z przebiegu 
wykonania budżetu miasta Mikołowa za I półrocze 2018 roku.   
 

Przystąpiono do glosowania nad przyjęciem ww. propozycji.  
 

Za przyjęciem głosowało 6 członków Komisji, sprzeciwu nie było, wstrzymało się 3.  
Powyższa propozycja została przyjęta większością głosów.  
 

Do pkt 4 
 

Brak.  
 

Do pkt 5 
 

Radny Sylwester Czarnota – poruszył temat chodnika przy ul. Żwirki i Wigury. Ponadto 
zwrócił się do Burmistrza Mikołowa z prośbą o interwencję w Zakładzie Usług Komunalnych 
w Mikolowie i zwrócenie uwagi pracownikom ZUK-u na konieczność uprzątnięcia terenu  
po skoszeniu trawy. Podał przykład sprzed kilku dni, który miał miejsce w okolicach  
I Liceum Ogólnokształcącego im. Karola Miarki.  
 

Radny Krzysztof Żur – poruszył temat projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  
nr XLIV/796/2018 z dnia 18 czerwca 2018 r. w sprawie ustalenia zasad usytuowania  
na terenie gminy Mikołów miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 
Poinformował, że na sesji Rady Miejskiej Mikołowa wystąpi z wnioskiem o zmianę 
proponowanych odległości od obiektów chronionych z 50 m na 40 m.   
 

Nastąpiła dyskusja w tym temacie, w której udział wzięli: radny Michał Rupik,  
radna Stanisława Hajduk-Bies, radny Krzysztof Żur, radny Krzysztof Rogalski oraz radny 
Sylwester Czarnota.  
  



 5

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji i wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący 
Komisji podziękował za udział w posiedzeniu.  
 

Obrady zostały zamknięte o godz. 1550.  
 

Informacja: 
 

Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołów do protokołów z posiedzeń komisji  
Rady Miejskiej Mikołowa dołącza się nagranie z przebiegu obrad.  
 
 
            Protokołowała               Przewodniczący Komisji RM Nr 2 

     
(Monika Graca-Kierzkowska)                     (Krzysztof Jakubiec) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


